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سرمقاله

تعصب فوتبالی یک الگوی اقتصادی
ادامه از صفحه یک

اما حس مالکیت مردم نسبت به تیم های ورزشی 
بیشتر از یک ابراز احساس است؛ راه همان افزایش 
بگوید  که  احساسی  همان  است  مالکیت  حس 
اقتصاد کشور برای توست و تو در شکست و غم 
اش شریک و سهیمی و هر چقدر مردم بیشتر در 
تصمیم گیری های خرد شریک باشند حس مالکیت 
پیدا می کنند؛  اقتصاد کشور  به  بیشتری نسبت 
شاید عده ای الگوی اقتصاد موفق را اقتصاد آدام 
اسمیت نامگذاری کنند اما الگوی اقتصاد مقاومتی 
شده  تعریف  کشور  در  است  سال  چندین  که 
واگذاری اقتصاد به مردم را در خود تعریف می کند 
در واقع دولت می تواند بستر ساز اقتصاد باشد نه 
صاحب اقتصاد زیرا وقتی دولت صاحب و متولی 
اقتصاد است مردم دولت را بانی هر شکست و رکود 
اقتصادی می دانند و حس مالکیت شان نسبت به 
این اقتصاد کاهش پیدا می کند، به عنوان مثال 
در نگاه اقتصاد مقاومتی واردات خودرو آزاد می 
شود و مردمی که خودشان سهام دار شرکت های 
خودروساز داخلی هستند با افزایش سرمایه گذاری 
خودروی  کیفیت  سهام  سود  افزایش  متعاقبا  و 
داخلی را افزایش می دهند تا در رقابت با خودروی 
خارجی که وارد کشور می شود هنوز اقبال مردمی 

سمت خودروی ملی باشد.
جمهوری  مقدس  نظام  در  مردم  خوشبختانه 
در  یکبار  سال  چند  هر  مرتب  طور  به  اسلامی 
انتخابات شرکت می کنند و خود را صاحب این 
نیز  اقتصاد  در  باید  اما  دانند  می  نظام  و  کشور 
بیشتر برای مردم بستر سازی کرد تا مشارکت مردم 
در طرح های اقتصادی و سرمایه گذاری و ایجاد 
سهام خصوصی شرکت ها افزایش یابد در دهه 
هفتاد و هشتاد هم تیم ملی فوتبال ایران در کنار 
پیروزی متحمل شکست می شد اما بخاطر اینکه 
مردم تلاش فوتبالیست ها را دیده بودند از کنار 
آن شکست ها می گذشتند و خودشان بازیکنان را 
دلداری می دادند و به استقبال آنها نیز می رفتند، 
چون ساعت ها با بازیکنان تیم همزاد پنداری کرده 
بودند حال اگر مسئولین را بازیکنان یک تیم ورزشی 
لحاظ کنیم می بینیم که وقتی متحمل یک شکست 
اقتصادی می شوند باید جامعه نیز خود را شریک 
تلاش  شاهد  چون  ببیند  اقتصادی  شکست  آن 
های  طرح  متولی  بعنوان  خود  و  بوده  مسئولین 
اقتصادی در کنار مسئولین احساس همزاد پنداری 
کند، نباید مسئولین کاری کنند که مردم نسبت به 
اقتصاد کشور بی تفاوت شوند و حس مالکیت شان 
قلیل شود و با شنیدنِ خبر یک اختلاس اقتصادی، 
اقتصاد کشور را منحصر به چند اختلاسگر بدانند 
و خود را غافل از کشور گمان کنند و خویش را 
مالک اقتصاد کشور ندانند درواقع مردم مثل پدر و 
مادری می مانند که از فرزندشان مراقبت می کنند 
تا انحراف نرود مردم نیز نسبت به مسئولین همین 
موقعیت را دارند همانطور که پدر و مادر نسبت به 
فرزند موفق متعصب هستند مردم نیز نسبت به 
تلاش های اقتصادی مسئول موفق متعصبانه تر 
رفتار می کنند درواقع باید مردم شاهد تلاش های 
مسئولین باشند که اگر شکستی هم در اقتصاد 
کشور پدیدار شد نسبت به آن شکست متعصبانه 
دفاع کنند و مسئولین را در رفع شکست یاری کنند 
و بی تفاوت از کنار همچین فرزندی عبور نکنند؛ 
از  بارها دچار لغزش می شوند و  وقتی مسئولین 
مسیر اصلی انقلاب اسلامی خارج می شوند و یک 
اختلاس در کشور ظهور و بروز می کند مردم گمان 
به  ناخلف  فرزندی  آن مسئول همچون  می کنند 
دغدغه آنها که رشد اقتصادی و مهار تورم بوده بی 
اعتناست پس به چنین اقتصادی متعصبانه نگاه 
نمی کنند؛با مثالی از فوتبال شروع کردیم و با مثالی 
از کشتی تمام میکنیم وقتی جهان پهلوان تختی 
بدون مدال از مسابقات المپیک 1960 رم بازگشت و 
در کسب پیروزی ناکام ماند مردم گفتند بخندید تا 
تختی نگرید زیرا مردم تلاش های تختی برای شادی 
انها و جامعه را می دیدند و برایشان آن تلاش ها 
مهم بود نه میوه اش که پیروزی یا شکست باشد؛ 
چون تختی فارغ از تلاش هایش روی تشک برای 
روی  و  می کرد  مالی  کمک  آنها  به  مردم  شادی 
تشک کشتی مسابقه را با مصدومیت ادامه می داد 
تا مردم خوشحال شوند و از وی ناامید نشوند مردم 
این ورزشکار را نه تنها مالِ خود میدانستند و نسبت 
به ایشان احساس مالکیت داشتند بلکه تختی را 
عضوی از خانواده خویش می پنداشتند و شکست 
و پیروزی اش را شکست و پیروزی خود تلقی می 
کردند و آنچنان حس مالکیتی به این جهان پهلوان 
جهانی   مسابقات  در  وقتی  که  بودند  کرده  پیدا 
تهران مصدومیتی جزئی پیدا کرد روی تشک آمدند 
و اجازه مسابقه به وی را ندادند، زیرا سلامتی تختی 
برای مردم مهمتر از پیروزی و شکستش شده بود 
چون مردم شاهد تلاش هایش وسط گود ورزشی و 
بیرون گود ورزشی برای خوشحالی شان بودند اصلاً 
تختی برای مردم نبود بلکه از مردم بود حال باید 

اخبار

با حکم رهبر انقلاب
امام جمعه جدید زنجان و نماینده 

ولی فقیه در استان منصوب شد
انقلاب  حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم 
سیدمصطفی  حجت الاسلام  حکمی  در  اسلامی 
حسینی را به امامت جمعه شهر زنجان و نماینده 

ولی فقیه در استان منصوب کردند.
الله  آیت  متن حکم حضرت  ایسنا،  گزارش  به 

خامنه ای رهبر انقلاب به این شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

جناب حجتالاسلام آقای سید مصطفی حسینی 
دامت افاضاته

علی  آقای  حجتالاسلام  جناب  کناره گیری  با 
دارای  که  را  عالی  جناب  دام توفیقه  خاتمی 
شایستگی های لازم و سوابق مدیریتی و خدماتی 
به  میباشید  قرآنی  خدمات  عرصه ی  در  بویژه 
امامت جمعه ی شهر زنجان و نمایندگی خود در 
آن استان منصوب میکنم. مردم عزیز زنجان که 
بیت علیهم السلام  اهل  به ولایتمداری و محبت 
شهره اند، در حوادث گوناگون دوران انقلاب و پس 
از آن تا امروز، با صداقت و شجاعت، راه روشن 
آن بزرگواران را پی گرفته اند. انتظار از جایگاه امامت 
علمی  بزرگان  خاستگاه  که  منطقه  آن  جمعه ی 
و  استعدادها  پرورش  برای  تلاش  است،  دینی  و 
ارتقاء فکری و علمی و عملی در عرصه ی دین و 
جوانان  است.  معنویتها  و  شناختها  و  سیاست 
پاک نهاد را گرامی بدارید؛ با متن مردم از همه ی 
طبقات نشست و برخاست کنید؛ به تبلیغ عملی 
دین اهتمام بورزید؛ و محتوای خطبه ها و بیانات 
را به نصاب غنای لازم برسانید. توفیقات شما را از 

خداوند مسألت میکنم.
سیدعلی خامنه ای
۲۷ مهر 1۴0۳

متکی: 
به نروژ توصیه می کنیم در سخن 

گفتن با ملت ایران مودب باشد
اتحادیه  در  ایران  پارلمانی  هیات  رئیس 
به  پاسخ  ضمن  جهانی  بین المجالس 
 IPU در نشست  نروژ  نماینده  گزافه گویی های 
گفت: به نروژ و نماینده جوانش توصیه می کنم 
در سخن گفتن با ملت متمدن و بزرگ ایران 
مودب باشید و در سمت درست تاریخ بایستید.

ایسنا، منوچهر متکی در یکصد  به گزارش 
چهل و نهمین نشست مجمع عمومی اتحادیه 
به  پاسخ  در  ژنو   در  جهانی  المجالس  بین 
گزافه گویی های نماینده نروژ در این اجلاس، 
گفت: در سخنان نماینده نروژ دروغ هایی علیه 
شود؛  داده  پاسخ  باید  که  شد  گفته  کشورم 
را  اکتبر  هفتم  قهرمانانه  عملیات  اینکه  اول 
تروریستی نامیدید در حالی که این کمترین و 
مشروع ترین پاسخ از سوی مظلومان حماس به 
جنایات ۷۵ ساله اسرائیل بود. وی با اشاره به 
قطعنامه های سال 19۸۲ و 1990 مجمع عمومی 
سازمان ملل، گفت: نروژی ها بهتر از دیگران 
می دانند که اگر جنایات اسرائیل با دیپلماسی 
و مذاکره قابل حل بود، توافق ۳0 سال قبل 
اسلو نتیجه می داد اما اسرائیل بی اعتنا از کنار 
متکی  گذشت.  حداقلی  توافقات  این  تمامی 
یادآور شد: شما در اروپا آغازگر اسلام هراسی 
با صهیونیست ها  امروز مخالفت  اگر  بودید، 
باید هزینه  اروپا مشاهده می کنید چرا  را در 
بپردازند؟  آسیا  قاره  در  فلسطین  مردم  را  آن 
باید هزینه جنایات هیتلر در اروپا را کشورش 
بپردازد و نه قاره دیگر. نماینده تهران با طرح 
پرسشی گفت: از نماینده جوان نروژ می پرسم 
برای 10 هزار کودک شهید  یادبودی  بنای  آیا 
فلسطینی و حدود ۵0 هزار زن و مرد و انسان 
بی گناهی که در فلسطین و لبنان جانشان را 
در بمباران خلبانان اسرائیلی از دست دادند، 
برپا کردید؟ وی ادامه داد: آقای بورتن موئه ۴۸ 
ساله شما نماینده مردم نروژ هستید که این 
روزها در خیابان های اسلو علیه جنایات رژیم 
اسرائیل و حمایت از آزادی فلسطین تظاهرات 
برگزار می کنند، پس لطفا نماینده مردم باشید 
ادامه  و نه جنایتکاران کودک کش. متکی در 
بیان کرد: از نماینده نروژ می پرسم آیا جنایت 
رژیم صهیونیستی در ترور رهبر فلسطینیان، 
بمباران ساختمان  تهران،  در  هنیه  اسماعیل 
هزاران  کشتار  و  دمشق  در  ایران  کنسولی 
لبنان و ترور سید  انفجار پیجرها در  نفر در 
حسن نصرالله رهبر حزب الله را محکوم کردید 
که از پاسخ تلافی جویانه ایران ابراز ناراحتی 
می کنید؟ وی در پایان گفت: به نروژ و نماینده 
جوانش توصیه می کنم در سخن گفتن با ملت 
متمدن و بزرگ ایران مودب باشید و در سمت 

درست تاریخ بایستید.

به گزارش ایسنا، یکصد و چهل و نهمین اجلاس 
اتحادیه بین المجالس جهانی )IPU( در ژنو سوئیس 
از روز یکشنبه ۲۲ مهر با موضوع »استفاده از علم، 
فناوری و نوآوری )STI( برای آینده ای مسالمت آمیزتر 
و پایدارتر« برگزار شد و تا روز پنج شنبه ۲6 مهر ادامه 

دارد.
از  متشکل  ایران  پارلمانی  هیات  اجلاس  این  در 
منوچهر متکی، امیرحسین ثابتی، علی اصغر باقرزاده، 
محمدمهدی  تکیه،  شارلی  انویه  نبویان،  محمود 
شهریاری و الهام آزاد به ریاست محمدباقر قالیباف 

رئیس مجلس شورای اسلامی حضور پیدا کردند.
رئیس مجلس شورای اسلامی که پیش ازسفر به 
ژنو به بیروت رفته بود، در اولین روز سفر خود در 
نشست فوق العاده اتحادیه مجالس کشورهای عضو 
از  سازمان همکاری اسلامی )PUIC( گفت: »قبل 
اینکه به ژنو بیایم، به لبنان سفر کردم. با مسئولین 
من خواستند  از  آنها  کردم.  آنجا صحبت  مردم  و 
که صدای مظلومیت و ایستادگی آن ها را به شما 

برسانم. آن ها از ما اقدام عملی می خواهند.«
او با بیان اینکه »دشمن صهیونیستی در ضعیف 
دارد«،  قرار  خود  منحوس  تاریخ  وضعیت  ترین 
و  ضعف ها  می کند  تلاش  اکنون  اسرائیل  گفت: 
محدودیت های بی سابقه خود را پشت ر ژست های 
شود.  امت  اتحاد  مانع  تا  بپوشاند  تهاجمی 
صهیونیست ها به القای ترس و اختلاف در جهان 
اسلام امید بسته اند. کافی است شجاع باشیم و پشت 
نام صهیونیسم  به  آنگاه توهمی  بایستیم.  یکدیگر 

جنایتکار برای همیشه پایان خواهد یافت.
رئیس مجلس شورای اسلامی عصر همان روز در 
 )APA(نشست اتحادیه مجالس کشورهای آسیایی
نیز وضعیت مردم بیروت مردمی را تشریح کرد که 
به گفته او،  »استوار و مقاوم در مقابل یک دشمن 
جنایتکاری ایستاده اند که به ضدانسانی ترین رفتارها 

با غیرنظامیان و بی گناهان خو گرفته است.«
قالیباف که رئیس گروه دوستی پارلمانی ایران با 
لبنان و فلسطین نیز است، به صراحت بیان کرد که 
»ما به دنبال آتش بس در غزه و لبنان هستیم لذا 
ایران از توافقی که دولت، ملت و مقاومت لبنان از 

آن حمایت کند، پشتیبانی خواهد کرد.«
قالیباف در اولین روز سفر خود روسای مجالس 
امارات و الجزایر را به حضور پذیرفت که شاه بیت 
سخن او در تمامی این دیدارها »حمایت از مردم 
فسلطین و لبنان« و تلاش پارلمان های اسلامی برای 

پایان دادن به جنایت ها رژیم صهیونیستی بود.
رئیس مجلس در دیدار رئیس دوره ای IPU نیز 
بین المجالس  اتحادیه  اعضای  باید  که  کرد  تاکید 
جهانی )IPU( موضع روشن و شفافی در ارتباط با 
نسل کشی رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان داشته 
باشند و نسل کشی و جنایت را به ویژه علیه کودکان 

و زنان را محکوم کنند.
مجمع  در  مجلس  رئیس  سفر،  روز  دومین  در 
عمومی اتحادیه بین المجالس جهانی با بیان اینکه 
»من صدای مردم مظلوم و مقتدر لبنان هستم«، 

تصویر روشنی از جنایات رژیم صهیونیستی ترسیم 
کرد و گفت: »جهان اکنون با افرادی مواجه است 
که نسل کشی را افتخار، کودک کشی را دستاورد 
و  میدانی  پیشرفت  را  ها  خانه  تخریب  نظامی، 
آواره کردن مردم را پیروزی راهبردی محسوب می 
کند. ما با رژیمی مواجه هستیم که در حال تبدیل 
با دیگر  کردن جنایت به یک عرف در روابط خود 

کشورهاست.«
رئیس مجلس همچنین در روز دوم سفر خود به 
ژنو در دیدارهای روسای مجلس آذربایجان، عراق و 
ترکیه بر لزوم رساندن اقلام مورد نیاز به مردم جنگ 
زده لبنان و فلسطین و وحدت کشورهای اسلامی 

برای مقابله با رژیم صهیونیستی تاکید کرد.
در نهایت در سومین روز سفر ژنو، رئیس مجلس 
و رئیس مجلس زیمبابوه نیز با یکدیگر دیدار کردند.

علاوه بر رئیس مجلس، نمایندگان عضو پارلمان 
ایران در اتحادیه بین المجالس جهانی در نشست 

کمیته های این اجلاس سخنرانی داشتند.
و  آشوری  مسیحیان  نماینده  تکیه  انویه  شارلی 
کلدانی در مجلس شورای اسلامی در نشست کمیته 
باید  گفت:   IPU بشر  و حقوق  دموکراسی  دائمی 
موجب  مصنوعی  هوش  استقرار  و  مقررات  ایجاد 

نقض حاکمیت ملی  کشورها شود یا در امور داخلی 
ابزاری  باید هوش مصنوعی  آن ها دخالت کند لذا 
حکمرانی  برای  دولت ها  توانایی های  تقویت  برای 

مستقل و موثر باشد.
الهام آزاد نماینده نائین نیز در در سی و هشتمین 
اشغالگر  رژیم  گفت:   IPU زنان  مجمع  نشست 
اسرائیل با سلاح های هوشمند، جان زنان و دختران 
این  ایران  اسلامی  می اندازد. جمهوری  به خطر  را 
از  و  کرده  محکوم  به شدت  را  بشر  حقوق  نقض 
را  محکومیت  این  تا  می خواهد  نیز  کشورها  دیگر 
انجام دهند. همچنین محمود نبویان نماینده تهران 
در نشست کمیته دائمی صلح و امنیت بین المللی 
اجلاس اتحادیه بین المجالس جهانی  گفت که رژیم 
صهیونیستی به هیچ قانون بین المللی پایبند نیست. 
او پیشنهاد داد که رژیم صهیونیستی از عضویت در 
IPU اخراج شده و به عنوان جنایتکار جنگی محاکمه 

شود.
در همین راستا هیات پارلمانی ایران در هنگام شروع 
نشست  در  صهیونیستی  رژیم  نماینده  سخنرانی 
مجمع عمومی IPU سالن نشست را ترک کردند. 
سپس بعد از پایان نطق نماینده رژیم صهیونیستی و 
در پاسخ به ادعاها و اظهارات واهی نماینده این رژیم،  

منوچهر متکی رئیس شورای اجرایی بین المجالس 
رژیم  این  اخراج  اسلامی، خواستار  مجلس شورای 
از نشست بین المجالس جهانی شد و گفت: »با 
جنایاتی که در لبنان و فلسطین شاهد هستیم نباید 
به هیات رژیم صهیونیستی وقت صحبت داده شود 

و آن ها باید از IPU اخراج شوند.«
رئیس مجلس سه شنبه شب ۲۴ مهر 1۴0۳ در 
تشریح دستاوردهای سفر به سوئیس در بدو ورود 
خود به فرودگاه مهرآباد گفت: شهادت سیدحسن 
نصرالله و بعضی فرماندهان، ثلُمه بزرگی به همه 
ما وارد کرد، اما جبهه مقاومت با سرعت غیرقابل 
عملیات های  که  کرد  بازسازی  را  خود  تصوری 

شجاعانه آن ها را همه دیدیم.
وی خبر داد: سه قطعه کاشی متعلق به ۸00 سال 

قبل از میلاد مسیح را با خود از ژنو به ایران آوردیم.
قالیباف با اشاره به اجلاس سالیانه بین المجالس 
روسای  سال  هر  گفت:  ژنو  در   )IPU( جهانی 
پارلمان های جهانی در ژنو گردهم می آیند؛ تصمیم بر 
آن شد قبل از ژنو، سفری به بیروت داشته باشیم تا 
به مردم لبنان و غزه و مسئولان لبنانی و در یک کلام 
به جبهه مقاومت اعلام کنیم که مردم ایران و امت 

اسلامی حامی و پشتیبان ملت عزیز لبنان هستند.

روند انتخاب و انتصاب استانداران ادامه دارد و خالی از حاشیه 
و واکنش نبوده است. در حقیقت، انتقادات نسبت به انتخاب 
محمدرضا بابایی دره، استاندار اصولگرای اصفهان کمی فروکش 
کرده بود که خبر رای هیئت دولت به مهدی جمالی نژاد برای تصدی 
استانداری اصفهان منتشر شد. درگیری میان فعالان سیاسی در 
فقره انتصاب استاندار اصفهان کمی شدیدتر بود. چرا که از مدتی 
قبل و با تمام شدن مرحله گذار از دولت سیزدهم به چهاردهم، 
انتصاب این چهره مورد حمایت یکی از نمایندگان مجلس عضو 
پایداری قرار گرفت. تا جایی که منتقدان می گویند این انتصاب 
تحت فشار لابی پایداری انجام شده است. در نقطه مقابل، دیگرانی 
هستند که از انتخاب مهدی جمالی نژاد به عنوان استاندار اصفهان 

استقبال کردند. 
به گزارش فرارو، در طیف شناسی واکنش دهندگان به این انتخاب 
می توانیم اصولگرایان، نیرو های میانه رو و اصلاح طلب را ببینیم. 
خواستار  میانه رو ها  کردند،  استقبال  انتخاب  این  از  اصولگرایان 
توجه به عملکرد پیش روی استانداران و در این مورد خاص سوابق 
از  بخشی  و  شدند  یادآور  را  مختلف  دولت های  در  جمالی نژاد 
اصلاح طلبان نیز نسبت به این موضوع اعتراض شدیدی داشتند. 
پایداری  لابی  با  جمالی نژاد  معتقدند  که  اصلاح طلبانی  اعتراض 
منصوب شد، از این بابت است که نیرو های تندرو اصولگرا و در 

صدر آنها جریان پایداری مهم ترین مخالفان پزشکیان هستند.
گزینه تحت حمایت نماینده جنجالی

امیرحسین بانکی پور، نماینده اصفهان در مجلس، همان عضو 
پارلمان است که حمایتش از جمالی نژاد جنجال آفرین شد. فعالان 
سیاسی این استان طی چند هفته گذشته، از تلاش این نماینده برای 
انتخاب جمالی نژاد خبر می دادند. بانکی پور به عنوان یکی از طراحان 
و حامیان لایحه عفاف و حجاب شناخته می شود که اسفند 1۴0۲ 

اظهاراتش درباره کسر جریمه سه میلیون تومانی از حساب افراد 
بی حجاب خبرساز شده بود.

بانکی پور یکم مهرماه گفته بود: »طبق گفته  هفته گذشته معاون 
استانداری  بیشترین احتمال  نژاد  پارلمانی رئیس جمهور جمالی 
اصفهان را دارد. به نظر می رسد جمالی نژاد به دلیل تعامل با همه 
دولت ها فارغ از جنبه سیاسی گزینه مناسبی است، امروز انتخاب 
گزینه های  انتخاب  جای  به  زیرا  است،  وفاق  آزمون  نژاد  جمالی 
سیاسی یک چهره فرا جناحی و ملی است. وی با بیان اینکه بسیاری 
از مشکلات اصفهان در ارتباط با استان های دیگر است، گفت: »اگر 
استاندار ما رابطه خوبی با استان های دیگر داشته باشد خیلی از این 
مشکلات را می تواند حل کند و جایگاه آقای جمالی نژاد در وزارت 
کشور نیز جایگاهی بوده که با تمام استان ها ارتباط داشته و روحیه 
ایشان نیز به گونه ای است که می تواند کارها را جلو ببرد.« او سردار 
حسین اشتری فرمانده پیشین پلیس را نیز یکی دیگر از گزینه ها 

معرفی کرده بود.
سه نگاه به یک انتصاب

برای تقسیم بندی آنهایی که به انتصاب استاندار اصفهان واکنش 
نشان دادند، سه نمونه از اظهارنظر ها درباره این موضوع را مرور 

می کنیم. 
و فعال  انصاف نیوز  علی اصغر شفیعیان، مدیر سایت خبری 
رسانه ای نزدیک به پزشکیان چند واکنش به انتقادات نشان داد. 
در  که  طلبانی  اصلاح  »به  نوشت:  توئیت هایش  از  یکی  در  او 
داشتند  مخالفت  امیری  استانداری حسینعلی  با  فارس  استان 
شب قبل از صدور حکم گفتم که بروید و کنارش باشید به جای 
این که کنار بنشینید و مخالفت کنید. اینطوری نتیجه ی بهتری 
برای مردم رقم خواهد خورد. در مورد اصفهان هم همین پیشنهاد 

را دارم.«

سفر قالیباف به ژنو چه دستاوردی داشت؟

انعکاس صدای مظلومیت مردم لبنان
رئیس مجلس شورای اسلامی در سفری سه روزه به ژنو از »مظلومیت مردم لبنان و فلسطین« و »جنایات رژیم صهیونیستی« سخن گفت و از مجالس 

جهان خواست تا مسئولانه به وظیفه تاریخی خود عمل کنند و سمت درست تاریخ انسانیت بایستید.

حواشی انتخاب مهدی جمالی نژاد به استانداری اصفهانوفاق ملی یا فشار پایداری؟

جهان اکنون با 
افرادی مواجه 
است که نسل 

کشی را افتخار، 
کودک کشی را 

دستاورد نظامی، 
تخریب خانه 

ها را پیشرفت 
میدانی و آواره 

کردن مردم 
را پیروزی 
راهبردی 

محسوب می 
کند

وزیر خارجه ایران با بیان اینکه »تحریم های جدید آمریکا و اروپا علیه ایران، مردم 
عادی را که با هواپیما به سفر می روند، محروم می کند«، گفت: حال این چه اثری 

می تواند در کاهش تنش در منطقه داشته باشد جای سوال و تاسف است.
به گزارش ایسنا، »سید عباس عراقچی« وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران 
که روز چهارشنبه در راس هیاتی دیپلماتیک و به منظور دیدار و گفت وگو با مقامات 
ارشد اردن وارد امان پایتخت این کشور شد، درباره اهداف سفر خود به اردن، اظهار 
داشت: هدف ما از سفر به اردن در ادامه رایزنی های منطقه ای که از حدود ۲ هفته 
پیش آغاز کرده ایم است، در ادامه این سفر هم به مصر و پس از آن به ترکیه خواهم 
رفت. عراقچی با بیان اینکه منطقه در شرایط حساسی به سر می برد و نگرانی مشترک 
میان کشورهای این منطقه برای خارج شدن اوضاع از کنترل وجود دارد، گفت: این 
موضوع هم به دلیل حملات و جنایاتی است که رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان 
مرتکب می شود و ما هر روز شاهد یک جنایت جدید از سوی رژیم صهیونیستی 
هستیم و به همین دلیل است که یک نگرانی مشترک از این وضعیت میان کشورهای 

منطقه وجود دارد.
آتش بس در لبنان خواست جدی منطقه ای و بین المللی شده است

به گزارش ایران پرس، وزیر امور خارجه کشورمان ادامه داد: در اینکه این حملات و 
جنایات باید متوقف شود یک عزم منطقه ای و جهانی وجود دارد، خوشبختانه اشتراک 
نظر خوبی میان ما و مقامات اردنی وجود دارد و من امروز با همتای خودم دیدار 
مفصل و خوبی را انجام دادم همچنین با پادشاه اردن آقای ملک عبدالله که یک دیدار 
بسیار خوبی را انجام دادیم و در خصوص مسائل منطقه رایزنی های خوبی صورت 
گرفت، در اینکه همه باید تلاش های مشترکی را در خصوص توقف جنایات و حملات 

رژیم صهیونیستی انجام دهیم. عراقچی افزود: فرصتی فراهم شد و در خصوص روابط 
دوجانبه ایران و اردن هم صحبت های خوبی را انجام دادیم، باز در اینجا هم یک 
اراده مشترک جهت پیشبرد روابط وجود دارد که اقتضای منافع سیاسی ۲ کشور در 
این است که گفت وگوهای بیشتری را با یکدیگر داشته باشیم. قرار شد ساز و کاری 
جهت انجام این گفت وگوها میان دو طرف اندیشیده شود تا ان شاءالله بتوانیم روابط 
را در همه سطوح جلوتر ببریم. وی گفت: در مجموع تصور می کنم سفر بسیار خوبی 
بوده و پایه ای برای مشورت های بیشتر در آینده و همکاری های بیشتر میان ۲ کشور 
به حساب می آید. وزیر امور خارجه ایران تصریح کرد: اینکه باید آتش بس در لبنان 
برقرار شود یک خواست جدی منطقه ای و بین المللی شده است تا اینکه بشود برای 
آوارگان آن کشور امدادرسانی انجام داد. امروز حدود یک و نیم میلیون نفر آواره 
هستند و رژیم صهیونیستی راه های مواصلاتی را بمباران کرده است که نشود به آن 

افراد امدادرسانی کرد که خود این نیز یک جنایت جنگی محسوب می شود.
غربی ها بهتر از هر کسی می دانند که تحریم ها هیچ وقت راه حل نبوده است

عراقچی افزود: جای تاسف است در حالی که ما و همه کشورهای منطقه در 
حال تلاش هستیم تا تنش در منطقه را کاهش دهیم تا از جنایاتی که در حال 
صورت گرفتن است جلوگیری کنیم، کشورهای اروپایی و غربی با اعمال تحریم های 
جدید در حال مدیریت افزایش تنش هستند. آن ها بهتر از هر کسی می دانند که 
تحریم ها هیچ وقت راه حل نبوده و هیچ وقت نتوانسته مشکلی را در روابط میان ایران 
و غرب حل کند بلکه بر مشکلات همیشه اضافه کرده و همواره آن ها بودند که پس 
از تحریم های سنگین وضع شده علیه ایران و دیدن بی نتیجه بودن آن مجبور به 
مذاکره برای مدیریت تنش شدند. وی با بیان اینکه تحریم های جدید غرب علیه ایران 

یک اقدام خصمانه محسوب می شود و کمکی به وضع موجود نخواهد کرد، افزود: 
تحریم های جدیدی که آمریکا و اروپا علیه ایران وضع کرده است مردم عادی را که 
با هواپیما به سفر می روند، محروم می کند و هدف قرار می دهد، حال این چه اثری 

می تواند در کاهش تنش در منطقه داشته باشد جای سوال و تاسف است.
روند تبادل پیام و انتقال دیدگاه ها از راه های مختلف همچنان وجود دارد

وزیر امور خارجه ایران در خصوص تبادل پیام میان ایران و آمریکا در شرایط 
حساس فعلی منطقه نیز عنوان کرد: کانال های تبادل پیام با آمریکایی ها همواره 
وجود داشته و الان هم وجود دارد، کانال رسمی ارتباطی میان دو طرف سفارت 
سوئیس در تهران است که هر زمان لازم باشد این تبادل پیام صورت می گیرد و البته 
راه های دیگری هم وجود دارد. در حال حاضر مواضع ما بسیار روشن است و شفاف 
آن را بیان کرده ایم و من فکر نمی کنم که سوءتفاهمی در مورد سیاست های ما وجود 

داشته باشد که لازم باشد از طریق پیام آنها را روشن کنیم.
عراقچی در پایان خاطرنشان کرد: ارسال پیام ها معمولاً جهت رفع سوءتفاهم ها 
و روشن کردن موضوعات و جلوگیری از اشتباهاتی است که می تواند بر اثر سوء 
تفاهمات باشد. قبلاً هم عرض کرده ام که یک روندی میان ما و آمریکایی ها وجود 
داشت به نام روند مسقط که مربوط می شد به مذاکرات هسته ای و آن روند فعلاً 
متوقف است و طبیعی هم هست چرا که مجال و زمینه ای برای آن گفت وگوها وجود 
ندارد، ولی روند تبادل پیام و انتقال دیدگاه ها از طرُق مختلف همچنان وجود دارد و 

ما در صورت لزوم از آن ها استفاده خواهیم کرد.
در دیدار عراقچی با پادشاه اردن چه گذشت؟

وزیر خارجه ایران در دیدار پادشاه اردن، دیدگاه های تهران در مورد وضعیت 

حساس امنیتی منطقه را تشریح کرد. به گزارش ایسنا، »سید عباس عراقچی« وزیر 
امور خارجه جمهوری اسلامی ایران روز چهارشنبه با »عبدالله دوم« پادشاه اردن 
دیدار و گفت وگو کرد. وزیر خارجه ایران صبح چهارشنبه و در ادامه سفر منطقه ای 
خود، وارد امان شد و با »ایمن الصفدی« وزیر خارجه اردن دیدار و درباره مسائل 

دوجانبه و منطقه ای گفت وگو کرد.
این اولین سفر یک وزیر خارجه ایران به اردن از سال ۲01۴ است.
تشریح دیدگاه های ایران در مورد وضعیت منطقه

»اسماعیل بقائی« سخنگوی وزارت خارجه جمهوری اسلامی ایران درباره دیدار 
اردن،  پادشاه  با  دیدار  در  خارجه  امور  »وزیر  نوشت:  دوم  عبدالله  با  عراقچی 
نتیجه تجاوزات  امنیتی منطقه، در  ایران در مورد وضعیت حساس  دیدگاه های 
و جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان را تشریح کرد«. سخنگوی دستگاه 
دیپلماسی ایران همچنین خبر داد که »در این دیدار بر عزم مشترک ۲ کشور برای 
توسعه و تعمیق روابط دوجانبه تاکید شد«. بقائی در پایان نوشت: »اعتقاد راسخ 
ایران و اردن این است که نیازمند همبستگی قاطع و اقدام جمعی برای توقف تجاوزات 

و جنایات، حفاظت از جان بیگناهان و حراست از امنیت و ثبات منطقه هستیم«.
ضرورت توقف حملات اسرائیل به غزه و لبنان

دفتر پادشاهی اردن هم خبر داد عبدالله دوم در دیدار عراقچی، خواستار کاهش 
تنش در منطقه شد و گفت کشورش، »میدانی برای درگیری های منطقه ای نخواهد 

بود«.
او بر ضرورت توقف حملات رژیم صهیونیستی به غزه و لبنان به عنوان اولین گام 

در جهت حصول آرامش در منطقه تاکید کرد.

عراقچی: 
وم کردن مردم از سفر با هواپیما چه اثری بر کاهش تنش دارد؟ محر
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